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het Evangelie volgens Lucas 
 

Lc.1,26-38 – tekst 
 
26  In de zesde maand 

[van de zwangerschap van Elisabeth, de toekomstige moeder van Johannes de doper], 

werd de boodschapper [engel] Gabriël vanwege God uitgezonden  
naar een stad in Galilea, Nazaret genaamd, 

27  naar een jonge vrouw die verloofd [in ondertrouw] was 
met een man die Jozef heette, uit het huis van [die afstamde van koning] David. 
De naam van die jonge vrouw was Maria. 

28  De engel kwam bij haar binnen en zei: 
“Vrede zij met jou, begenadigde. De Heer weze met jou! 
Gezegend ben jij onder de vrouwen.” 

29  Zij echter was erg in de war van deze woorden 
en vroeg zich af wat deze begroeting moest betekenen. 

30  De boodschapper zei tegen haar: 
“Wees niet bang, Maria, 
jij hebt genade gevonden bij God. 

31  Kijk! Je zult zwanger worden 
en een zoon baren 
en je zult hem de naam ‘Jezus’ [God redt] geven. 

32  Hij zal groot zijn 
en zoon van de Allerhoogste worden genoemd, 
en God de Heer zal aan hem geven 
de troon van zijn vader David. 

33  Hij zal koning zijn over het huis van Jakob [Israël] 
tot in eeuwigheid 
en aan zijn koningschap zal geen grens zijn.” 

34  Nu zei Maria tegen de boodschapper: 
“Hoe zal dat gebeuren, 
aangezien ik geen omgang met een man heb?” 

35  De boodschapper antwoordde haar: 
“Heilige geest zal over jou komen, 
de geestkracht van de Allerhoogste zal je omhullen. 
Daarom ook zal wie uit jou geboren wordt 
heilig genoemd worden, zoon van God. 

36  Kijk! Elisabet, je bloedverwante, 
ook zij heeft in haar ouderdom een zoon ontvangen. 
Ze is in haar zesde maand, 
hoewel ze onvruchtbaar werd genoemd. 

37  Want bij God is geen woord krachteloos.” 
38  Nu zei Maria: 

“Ziehier de dienares van de Heer. 
Moge met mij gebeuren naar jouw woord.” 
En de boodschapper ging van haar weg. 
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commentaar (Lc.1,26-38 / Maria boodschap, 25 maart 2020) 
 

Een engel kondigt een zwangerschap aan, aan een jonge vrouw in Nazareth.  

Eigenlijk nogal vaag, vind je niet? Een engel is toch net iets (?) dat zich onherkenbaar 

gecamoufleerd voordoet? En zwangerschap? Niks te zien. Ja, over zoveel tijd … en dan 

is het nog maar een onooglijke baby … eer dáár iets moet van komen …  Aan een 

meisje (vrouw zeiden ze toen) van wellicht een jaar of 14, zonder nog enige 

maatschappelijke status (want nog niet getrouwd). In Nazareth, waar zelfs volgens de 

Bijbel niets goeds kon vandaan komen … 

Enfin, zo goed als niets dus eigenlijk! 

En toch is God zijn grote verhaal met de mens daarmee begonnen! 

Een beetje zoals in de scheppingsnacht – ook geheel uit het niets.  

Althans gezien vanuit de ogen van de mens. 

Maar God zág wel. Of nog juister: Hij beminde – bemint! 

En uit Liefde worden – ogenschijnlijk onooglijk – geheel nieuwe dingen geboren. 

Maria’s geschoktheid kan dus ook wel de onze zijn. 

Maar misschien kan ook haar openheid de onze worden?! 

Zul jij vandaag de engel ‘zien’ (én beminnen) die de kiem voor een nieuwe tijd in jou 

plant? 

 

commentaar (Lc.1,26-38 / Maria onbevlekt ontvangen, 8 december 2020) 
 

Met enkele zinnen schrijft Lucas over de overrompelende ervaring van de nieuwe start 

die G-d – in Jezus – met de mensen begonnen is. Een engel klopt aan bij Maria met een 

indringende boodschap. Zij antwoordt bevestigend. Haar antwoord is echter geen 

passief ja, dat zou haar reduceren tot een instrument. Het is een ‘ja’ als resultaat van 

een bewuste levenshouding. Een levenshouding – en dus ook haar antwoord – die haar 

tot in het diepst van haar wezen verbindt aan wat (aan wie) haar overkwam. 

Daarbij beschrijft Lucas zijn beeld van een diep gelovige vrouw: Maria. Het is een 

wijze, volwassen vrouw die zichzelf blijft, in vrijheid handelt, kritische vragen stelt 

maar zich dan vrijwillig en bewust, helemaal overgeeft aan hem die haar roept : 

‘moge met mij gebeuren naar jouw woord’. Een vrouw die het aandurft om er volledig 

voor te gaan. 

Lucas zegt niet alleen iets over Maria maar evenzeer iets over G-d. Hij laat zich kennen 

als een G-d die een voorkeur heeft voor het gewone, het kleine, het onaanzienlijke. Een 

G-d die bevrijding en gerechtigheid wil. Meer nog: Hij wíl dat niet alleen, hij doet het 

ook via Maria en via allen – mannen en vrouwen – die, zoals zij, geloven in de kracht 

van Zijn heilige Geest. Mag/kan het ook via jou en mij? 

 

commentaar (Lc.1,26-38 / Advent, noveen voor Kerstdag, 20 december 2020) 
 

 “Gezegend ben jij…” en “jij hebt genade gevonden bij God…”. 

Wat zou het met je doen als iemand je zo aansprak of stel je even voor dat jij iemand 

met deze woorden zou aanspreken. Je zou van minder schrikken en voor gek 

verklaard worden. Nochtans, zo gek hoeft dit toch niet te zijn? Zijn we niet allen 

gezegend? Vinden we niet allen genade bij G-d? De vraag is of we dit ten volle durven 
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laten doordringen. Want dat heeft consequenties. Dan zullen we, net als Maria, niet 

anders kunnen dan in relatie gaan met G-d, ons wederzijds afstemmen op elkaar: Hij 

op mij (dat is geen probleem) en ik op Hem (dat is een ander paar mouwen 😊). Wij 

zullen voor de keuze komen te staan: Maak ik ruimte in mij voor dat kwetsbare, 

weerloze kind? Mag G-d in mij ruimte van leven krijgen? 

 

commentaar (Lc.1,26-38 / Maria Boodschap, 25 maart 2021) 
 

Precies één jaar geleden was het corona die ons aansprak en uitdaagde te zoeken 

naar verbondenheid terwijl iedereen ‘in z’n kot’ moest blijven. Dat was de start van 

deze site ‘Verbonden Léven’. Niet toevallig op dit hoogfeest van de Aankondiging van 

de geboorte van de Heer. 

Vandaag immers getuigt Lucas van de nieuwe start die G-d – in Jezus – met mensen 

begonnen is. Maria met haar wijsheid, haar vrijheid en haar kritische vragen 

antwoordt de engel en haar antwoord is geen passief ja. Het is een ‘ja’ als resultaat 

van een bewuste levenshouding. 

Ook wij willen onszelf en jullie met deze site niet reduceren tot een passief instrument 

(lezen en vergeten) maar uitdagen om bewust en verbonden te leven. ‘Verbonden 

Léven’ zien wij als een leven dat z’n oorsprong en einde kent in de verbondenheid met 

G-d. En die G-d die menen wij te herkennen in de voorkeur voor het gewone, het kleine, 

het onaanzienlijke. Een G-d die bevrijding en gerechtigheid wil. Hij wil dat niet alleen, 

hij doet het ook via Maria, via mensen (deze site?) die, zoals Maria, geloven in de 

kracht van Zijn heilige Geest. Mag/kan het ook via jou en mij? 

 

commentaar (Lc.1,26-38 / Maria onbevlekt ontvangen, 8 december 2021) 
 

Je zou van minder opkijken als iemand je aanspreekt met: “Jij hebt genade gevonden 

bij God…”. Maar wat wordt je eigenlijk toegezegd? Het woord genade dreigt een 

vergeten woord te worden. De vraag is of men het woord niet meer kent omdat men 

er niet meer over spreekt, of spreekt men er niet meer over omdat men de betekenis 

niet meer kent? Het laatste zou jammer zijn. Volgens Catharina Visser is genade: “Een 

overvleugeling door liefde. Het is een nieuw begin. Volheid”. Het zou dood-jammer zijn 

als we dit niet meer zouden ervaren of er niet meer over spreken. 

Die genade ten volle durven laten doordringen, heeft z’n consequenties. Het maakt je 

leven vruchtbaar (waarschijnlijk niet op economisch of zakelijk vlak). Er zal leven, 

Heilig leven (Léven) uit ontstaan. Maria heeft het gewaagd. “Met mij moge gebeuren 

naar jouw woord.” Zij heeft haar leven toevertrouwd aan die goddelijke Liefde. Het 

gevolg van haar keuze kennen we. 

De vraag is: Laat ik mij door G-ds liefde overvleugelen? Mag G-d in mij ruimte van 

leven krijgen? 
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commentaar (Lc.1,26-38 / Advent, noveen voor Kerstdag, 20 december 2021) 
 

Laat even heel het beeld dat je van Maria hebt varen, en herlees dan even dit stuk 

Evangelie alsof die boodschapper (wie weet onder welke vorm?) bij jóu binnenkomt en 

aan jóu deze woorden aankondigt. 

… 

… 

Het zijn sterke woorden die hier worden gezegd – en dat aan een pover mensje. 

Wat doet dat met jou? Welke weerstanden roept het in je wakker? Welke vreugde? Is 

er bereidwilligheid er op in te gaan, of zul je de weerstand laten overheersen? 

Zal je laatste woord zijn: “Hier ben ik, met mij moge gebeuren naar Jouw woord.”? 

 

commentaar (Lc.1,26-38 / Maria onbevlekt boodschap, 25 maart 2022) 
 

Hier kozen we voor de lopende lezing ipv die van het feest. 

 

commentaar (Lc.1,26-38 / Maria onbevlekt ontvangen, 8 december 2022) 
 

Er zijn in de loop van een jaar nu eenmaal meer Maria-feesten dan er passages over 

Maria in het Evangelie staan. We komen daarom telkens uit bij een beperkt aantal 

teksten die ons haar door en door Bijbelse levenshouding leren kennen – om na te 

volgen. 

Vandaag gaat het om de puurheid van haar ‘fiat’ – de Latijnse vertaling voor: het 

moge gebeuren. Dichter aansluitend bij de Bijbelse taal én bij de uitspraak van de 

engel, zou je het ook mogen vertalen als: in mij moge geschapen worden! De engel 

heeft het immers over Gods Woord dat nooit krachteloos is, waarmee hij(?) uiteraard 

verwijst naar het Scheppingswoord.  

Maria laat zich meenemen in dat scheppingsgebeuren, waardoor in haar de nieuwe 

schepping een aanvang kan nemen! Om ‘oermaterie’ voor Gods schepping te worden 

moet zij – en ook wij dus – wel eerst ‘niets’ worden, t.t.z. niet op de voorgrond treden, 

niet denken dat wij al ‘af’ zijn, maar juist ontvankelijk en meegaand, ‘als klei in de 

handen van de pottenbakker’. Zó zal aan ons gebeuren – ook vandaag – Góds nieuwe 

schepping! 

 

commentaar (Lc.1,26-38 / Advent, noveen voor Kerstdag, 20 december 2022) 
 

“Wees niet bang”. Wees niet bang wanneer er een streep getrokken wordt door je 

plannen en dromen. Wees niet bang wanneer je moet loslaten. Wees niet bang wanner 

je het niet meer weet, geen controle meer hebt en niets meer in handen. Wees niet 

bang, je bent niet alleen! 

Het bijzondere aan Maria is dat ze haar bevreesdheid onder ogen ziet. Ze loopt er niet 

van weg maar blijft staan en reflecteert om tot onderscheiding te komen: Als dit van 

G-d is, zal het leven gaan stromen. Ze ervaart en aanvaardt dat bij G-d niets 

onmogelijk is. 
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De woorden van de boodschapper verontrustten Maria. Ze leiden haar naar 

onbekende terreinen, naar een leven van onvoorstelbare risico’s. Zij is bereid om het 

risico te nemen en om G-ds uitnodiging te vertrouwen. Moedig en vol vertrouwen klinkt 

haar antwoord: “Moge met mij gebeuren naar jouw woord.” 

 

commentaar (Lc.1,26-38 / Maria onbevlekt boodschap, 25 maart 2023) 
 

“Vrede zij met jou.” Met deze woorden komt Gabriël binnen bij Maria. Het is G-d die 

contact zoekt. Als je erop ingaat, verandert heel je leven. Kijk maar naar de impact 

die het heeft op Maria. Haar leven wordt overhoop gehaald: Schrik, verwarring, 

eerbied, onzekerheid, en ten slotte overgave. Binnen een minuut komen al deze 

emoties bij haar op. 

“Vrede zij met jou.” Door die hemelse groet ontstaat een daadwerkelijke 

verbondenheid met G-d. Maria is bereid het toe te laten. Haar leven begint te stralen 

en komt tot vervulling. Wanneer de hemel raakt aan de aarde verwacht je vonken, 

kortsluiting of inslagen, maar het verrassende zit in het alledaagse, onbekende en 

nederige: een stad, een huis, een meisje en een man, een zwangerschap en een veel 

voorkomende jongensnaam. Dat is allemaal niet speciaal. Het is in het gewone, 

alledaagse dat G-d naar ons toekomt en zichzelf geeft. In het trouwe en dienstbare 

komt hij in de wereld. Kijk dus niet aan het gewone voorbij, zodat je zijn groet niet 

mist. G-d zoekt immers contact met elke mens! 

 

commentaar (Lc.1,26-38 / Maria onbevlekt ontvangen, 8 december 2023) 
 

Er zijn weinig mensen die het feest van vandaag juist en op een begrijpelijke manier 

zouden kunnen uitleggen. Laten we daar dus niet teveel ons hoofd over breken. Waar 

we níet omheen kunnen en mogen, is het feit dat Maria toch wel een straffe en 

inspirerende Bijbelse vrouw is. 

Dat kun je zien in haar overgave (het befaamde ‘fiat’ – het Latijnse woord voor ‘het 

moge met mij gebeuren’): Ja, ze zit vol vragen over hoe dat moet en kan, of over die 

vreemde boodschapper die onbegrijpelijke woorden spreekt, maar ze laat het toch toe 

en laat het bij haar binnen stromen – wat een stroom van Léven opwekt. 

En dat alles gebeurt in een heel typische Bijbelse sfeer: Maria is naar menselijke 

maatstaven geen hooggeplaatst iemand. Integendeel, de Bijbelse G-d lijkt makkelijker 

kansen te krijgen in mensen die eenvoudig genoeg zijn om in die overgave te durven 

en willen leven. Maria’s ‘fiat’ kwam niet uit de lucht vallen. Ze was erin opgegroeid, 

was erin meegegaan en had het tot haar eigen levenshouding gemaakt. Dát opende 

de weg om op het cruciale – onbegrijpelijke – moment van haar leven, óók ‘ja’ te 

zeggen. 

 

commentaar (Lc.1,26-38 / Advent, noveen voor Kerstdag, 20 december 2023) 
 

We kijken even door de ogen van de engel! Die speelt in de aanloop naar Kerstdag een 

grote rol: hier bij Maria, eergisteren bij Jozef, gisteren bij Zacharias, en straks bij de 

herders en de ‘drie wijzen’. 
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Wat zou G-d zijn zonder zijn boodschappers?! Net zoals met zijn geboorte in een mens, 

is Hij voor de aankondiging en uitwerking daarvan helemaal afhankelijk van anderen. 

Maar een ‘engel’ is nu net ‘iemand’ die zich helemaal ten dienste stelt van G-d, die 

zijn(?) eigen wil al helemaal op G-ds wil heeft afgestemd en helemaal ‘leeft in lijn met 

G-d’. 

Dat betekent ook dat een ‘engel’ niet noodzakelijk vleugeltjes heeft. Wellicht ware het 

beter te zeggen dat hij(?) ánderen vleugels geeft! Wat zou het met Maria hebben 

gedaan, toen de boodschap eenmaal tot haar doorgedrongen was?! Wat zou het met 

ons doen, als een engel óns zo’n boodschap zou brengen? Wat zou het doen als ík, als 

engel van G-d, vandaag iemand vleugels geef …? 

 

commentaar (Lc.1,26-38 / Maria Boodschap / Goede Week, 25 maart 2024) 
 

9 maanden voor Kerstdag vieren we de aankondiging van die geboorte aan Maria. Het 

is zowat het enige ‘feest’ dat tijdens de Vasten gevierd wordt, en nu ook nog in de 

Goede Week. Het reële leven laat zich niet zomaar in vakjes steken zoals de liturgische 

kalender dat wel doet. Vreugde en verdriet, uitbundigheid en innigheid, opgaan en 

neergaan, … ze zijn allemaal wel ergens aanwezig in het haarfijn en wijs opgestelde 

liturgische jaarschema, maar in ons leven lopen ze heel vaak veel dichter door elkaar, 

met soms zelfs op één zelfde moment heel tegenstrijdige ervaringen. 

Maria was duidelijk ook niet voorzien op déze ervaring. Ze was ervan in de war. Ook 

een dergelijke positieve melding, kan moeilijke elementen met zich meebrengen. Toch 

gaat ze ons er in voor met een navolgenswaardige kracht. Het is de kracht van de 

eenvoud, de kracht van het ‘fiat’ (naar de Latijnse woorden: het moge met mij 

gebeuren), de kracht van het ‘simpele ja’, de kracht van de overgave. 

Díe kracht brengt ons door de tijden heen, wat er ons ook moge gebeuren … 

 

commentaar (Lc.1,26-38 / Maria onbevlekt ontvangen, 8 december 2024) 
 

8 dec. 2024 was een zondag, dus geen Mariafeest 

 

commentaar (Lc.1,26-38 / Advent, noveen voor Kerstdag, 20 december 2024) 
 

De engel Gabriël heeft drukke tijden – de boodschapper G-ds heeft drukke tijden. Hij(?) 

moet mensen aanspreken en uitnodigen om mee te werken aan die ‘bereiding van de 

weg van de Heer’. G-ds komst is immers op til, maar wil dat werkelijk vruchtbaar 

worden voor de wereld en de mensen, dan moet er ook een ‘plaats’ zijn waar Hij 

ontvangen wordt. Zelf zal Hij immers zo klein en kwetsbaar komen, dat het nauwelijks 

zal opvallen. Alleen mensenharten die wíllen openstaan en zien, zullen Hem ontwaren! 

Ook vandaag heeft een boodschapper G-ds drukke tijden. Hij of zij (!) moet mensen 

aanspreken en uitnodigen om mee te werken aan de ‘bereiding van de weg van de 

Heer’. G-ds komst ís immers op til!, maar wil dat werkelijk vruchtbaar worden voor 

de wereld en de mensen, dan moet er ook een ‘plaats’ zijn waar Hij ontvangen wordt. 

Zelf zal Hij immer zo klein en kwetsbaar komen, dat het nauwelijks zal opvallen. Alleen 

mensenharten die wíllen openstaan en zien, zullen Hem ontwaren! 

Zowel boodschapper zijn als ontvanger, kan míjn rol zijn in de komst van de Heer. 


